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Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

Tid och plats Sammanträdesrum Bolmen, Olofsgatan 9 i Ljungby, den 13 oktober 2015  

kl. 08.30 – 12.00, 13.00-15.30 

 
Beslutande Magnus Gunnarsson (M), ordförande 

Carina Bengtsson (C) 

Anne Karlsson (S) (inte §§ 175-180) 

Ann-Charlotte Wiesel (M) 

Jan Sahlin (M) 

Lars-Ove Johansson (C), ersättare för Irene Olofsson (C) 

Lars Solling (FP) 

Conny Simonsson (S) 

Magnus Carlsson (S) 

Håkan Bengtsson (S) 

Gun Lindell (S) 

Kerstin Wiréhn (V) 

Jan Lorentzson (SD)  

Nils-Erik Wetter (KD), ersättare för Christer Henriksson (KD) 

Roland Johansson (ALT) 

Matija Rafaj (S), ersättare för Anne Karlsson §§ 175-180, kl. 13.00-15.30 
 
Övriga 
deltagande 

 

Jonna Nielsen (ALT), ej tjänstgörande ersättare 

Christer Ivarsson (MP), ej tjänstgörande ersättare 

Caroline Henrysson (S), ej tjänstgörande ersättare 

Mathias Wanderoy (S), ej tjänstgörande ersättare 

Matija Rafaj (S), ej tjänstgörande ersättare kl. 8.30-12.00 

Roland Eiman, kommunchef 

Eva-Marie Norén Holgersson, sekreterare 

Anna Hesselstedt, personalchef, §§ 153-155 

Ann-Sofie Svensson, VA-ingenjör, § 156 

Carl Håkansson, räddningschef, § 157 

Marie Steneland, administrativ chef, § 158 

Ann-Sofie Persson, miljö- och byggchef, §§ 159-161 

Therese Lindström, bygglovshandläggare, §§ 162 

Lennart Dahlberg, stadsarkitekt, §§ 163-164 

Nils-Göran Jonasson, områdeschef, § 166 

Ann-Louise Englund, upphandlare, § 167 

Trond Strangstadstuen, fastighetsförvaltare, § 168 

Jonas Jönsson, socialchef, §§ 169,  

Pernilla Lydén, samordnare högre utbildning, § 170 

Magnus Johansson, ekonomichef, §§ 176-177 

Simon Aronsson, controller, § 178 

Charlotte Scherling, ekonom, § 178 

Joakim Reinius, IT-chef, § 178 
Åhörare  
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Justerare Kerstin Wiréhn 

Justeringens  
tid och plats Kansliavdelningen den 12 november 2015 

Paragrafer 153-180   

  

Sekreterare Eva-Marie Norén Holgersson 

  

Ordförande Magnus Gunnarsson 
  

Justerare Kerstin Wiréhn 
  

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är nu justerat. Justeringen har offentliggjorts på Ljungby 

kommuns anslagstavla 

Nämnd/styrelse Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 10 november 2015 

Överklagningstid 13 november – 4 december 2015 

Anslaget nedtaget 7 december 2015 

Förvaringsplats 
för protokollet Kansliavdelningen, Olofsgatan 9, Ljungby 

  

Underskrift Eva-Marie Norén Holgersson 
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Ks § 153  Ks2015/0280 020   

 

 

Förändrad dokumentstruktur avseende tjänstledighet 
utanför lagar och avtal 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar Verksamhetsplan för tjänstledigheter utanför lagar och 

avtal under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att Policy för 

tjänstledigheter utanför lagar och avtal upphör. Verksamhetsplan för 

tjänstledigheter utanför lagar och avtal ska revideras senast 2019-12-31. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att Policy för 

tjänstledigheter utanför lagar och avtal upphör att gälla. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen föreslår i en skrivelse den 25 augusti 2015 att 

Policy för tjänstledigheter utanför lagar och avtal ändras till att bli verksamhetsplan, 

i enlighet med den ändrade dokumentstrukturen i kommunen.  Policyn beskriver 

Ljungby kommuns inriktning till tjänstledighet för att prova annan anställning.  

 
Enligt kommunledningsförvaltningen är innehållet i policyn av sådan art att den inte 

kan anses vara en policy. Istället bör kommunstyrelsen genom sitt ansvar för 

frågor som rör förhållandet mellan kommunen som arbetsgivare och dess 

arbetstagare vara den instans som fattar beslut i frågan genom en 

verksamhetsplan. 

 

Personal- och arbetsmarknadsutskottet föreslår att kommunstyrelsen antar 

Verksamhetsplan för tjänstledigheter utanför lagar och avtal under förutsättning 

att kommunfullmäktige beslutar att Policy för tjänstledigheter utanför lagar och 

avtal upphör och att planen ska gälla till och med 2019-12-31. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2015-08-25. 

Personal- och arbetsmarknadsutskottets förslag till beslut 2015-10-05. 

Kommunledningsförvaltingens förslag till verksamhetsplan daterad 2015-10-23. 
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Ks § 154  Ks2015/0280 020 

 

 

Förändrad dokumentstruktur avseende bisysslor 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar Verksamhetsplan för bisysslor under förutsättning att 

kommunfullmäktige beslutar att Policy för bisysslor upphör. Verksamhetsplan 

för bisysslor ska revideras senast 2019-12-31.  

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att Policy för 

bisysslor upphör att gälla. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen föreslår i en skrivelse den 25 augusti 2015 att 

Policy för bisysslor ändras till att bli verksamhetsplan, i enlighet med den ändrade 

dokumentstrukturen i kommunen.  Policyn för bisysslor ger information om vad en 

bisyssla är, samt hur arbetsgivaren ska gå tillväga för att få en icke önskvärd 

bisyssla att upphöra.  

 
Enligt kommunledningsförvaltningen är innehållet i policyn av sådan art att den inte 

kan anses vara en policy. Istället bör kommunstyrelsen genom sitt ansvar för 

frågor som rör förhållandet mellan kommunen som arbetsgivare och dess 

arbetstagare vara den instans som fattar beslut i frågan genom en 

verksamhetsplan. 

 

Personal- och arbetsmarknadsutskottet föreslår att kommunstyrelsen antar 

Verksamhetsplan för bisysslor under förutsättning att kommunfullmäktige 

beslutar att Policy för bisysslor upphör och att planen ska gälla till och med 

2019-12-31. 

 
Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2015-08-25. 

Personal- och arbetsmarknadsutskottets förslag till beslut 2015-10-05. 

Kommunledningsförvaltingens förslag till verksamhetsplan daterad 2015-10-23. 
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Ks § 155  Ks2015/0279 020   

 

 

Erbjudande av personalbil till anställda 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att från den 1 januari 2016 införa möjligheten att 

hyra supermiljöbil som personalbil genom bruttolöneavdrag. Erbjudandet ska 

gälla tillsvidareanställda i Ljungby kommun. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen fick genom skrivelse från Carina Bengtsson (C) 

och Judit Svensson (C) den 25 mars 2015 i uppdrag att utreda möjligheten att 

erbjuda miljöbil som personalbil genom bruttolöneavdrag till 

tillsvidareanställda.  

 

Flera kommuner erbjuder idag sina anställda personalbil i form av miljöbil. 

Ljungby kommun vill medverka till en hållbar utveckling. Som en del i det 

arbetet erbjuder därför arbetsgivaren miljöbil som personalbil. Att erbjuda 

personalbil kan också ses som ett mervärde vid rekrytering av personal eftersom 

det kan öka kommunens attraktivitet som arbetsgivare. En personalbil blir 

billigare för den anställde jämfört med privat finansiering oavsett inkomstnivå 

eftersom betalningen görs genom ett bruttolöneavdrag.  

 

Den ekonomiska effekten blir något bättre för den som har en lön som ligger 

över brytpunkten för statlig skatt. Samtidigt kan den allmänna pensionen och 

den sjukpenninggrundande inkomsten påverkas. De ekonomiska effekterna för 

den anställde beror på ett flertal faktorer. Arbetstagaren har en valfrihet 

avseende bilmärke, modell, utrustning, milantal, med mera.  

 

Personal- och arbetsmarknadsutskottet beslutade den 7 september 2015 att 

föreslå kommunstyrelsen att uppdra till kommunledningsförvaltningen att införa 

möjligheten att hyra miljöbil som personalbil genom bruttolöneavdrag.  

Personal- och arbetsmarknadsutskottet gav också kommunledningsförvaltningen 

i uppdrag att lämna förslag till regelverk för hur den praktiska hanteringen ska 

skötas, som beslutsunderlag till kommunstyrelsen och att återkoppla beslutet om 

erbjudandet till utskottet en gång per år. 

 

Kommunstyrelsen beslutar den 13 oktober 2015 att återremittera ärendet till 

personal- och arbetsmarknadsutskottet för att lägga till definition av 

supermiljöbil för att skruva upp ambitionsnivån, bland annat med anledning av 

den senaste tidens rapportering om fusk avseende utsläppsnivåer. 
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Den 2 november 2015 beslutade personal- och arbetsmarknadsutskottet att 

föreslå att kommunstyrelsen avslår möjligheten att hyra miljöbil som personalbil 

genom bruttolöneavdrag. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2015-08-18. 

Förslag till rutin för personalbil daterad 2015-10-29. 

Personal- och arbetsmarknadsutskottets förslag 2015-09-07 § 28 samt 2015-11-

02 § 40. 

 

Yrkanden 
Carina Bengtsson (C), Ann-Charlotte Wiesel (M), Lars Solling (FP), Jan 

Lorentzson (SD) och Roland Johansson (ALT) yrkar att kommunstyrelsen 

beslutar att införa möjligheten att hyra supermiljöbil som personalbil genom 

bruttolöneavdrag. Erbjudandet ska gälla tillsvidareanställda i Ljungby kommun.  

 

Anne Karlsson (S), Conny Simonsson (S), Kerstin Wiréhn (V), Gun Lindell (S) 

och Nils-Erik Wetter (KD) yrkar avslag på förslaget att införa möjligheten att 

hyra supermiljöbil som personalbil genom bruttolöneavdrag. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att införa möjligheten att hyra 

supermiljöbil enligt Carina Bengtssons (C) med flera yrkande eller beslutar att 

avslå förslaget enligt Anne Karlssons (S) med flera yrkande. Ordföranden finner 

att kommunstyrelsen beslutar att införa möjligheten att hyra supermiljöbil. 

 

Omröstningsresultat 
Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att införa möjligheten att hyra supermiljöbil som personalbil och 

Nej-röst för att avslå förslaget. 

 

Omröstningen resulterar i 8 ja-röster och 7 nej-röster. Se omröstningslista 

nedan. Kommunstyrelsen har därmed beslutat att införa möjligheten att hyra 

supermiljöbil som personalbil. 

 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Ann-Charlotte Wiesel (M) Ja  

Jan Sahlin (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Lars-Ove Johansson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Anne Karlsson (S)  Nej 

Conny Simonsson (S)  Nej 
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Magnus Carlsson (S)  Nej 

Håkan Bengtsson (S)  Nej 

Gun Lindell (S)  Nej 

Kerstin Wiréhn (V)  Nej 

Jan Lorentzson (SD) Ja  

Nils-Erik Wetter (KD)  Nej 

Roland Johansson (ALT) Ja  

Resultat 8 7 
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Ks § 156  Ks2015/0342 346 

 

 

Höjning av VA-taxa 2016 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa tekniska 

nämndens förslag till VA-taxa. Taxan ska gälla från 1 januari 2016. 

 

Sammanfattning av ärendet 
För att undvika stora prisjusteringar i framtiden och för att följa 

kostnadsutvecklingen för VA verksamheten höjs taxan med prisindex för 

kommunal verksamhet för ökade driftkostnader samt ytterligare 3 procent 

för att täcka framtida investeringar till år 2016. Den sammalagda ökningen 

blir 3+3 procent = 6 procent 

 
VA- taxan är uppdelad i brukningsavgifter och anläggningsavgifter. 

 

För brukningsavgiften föreslås den fasta avgiften höjas med 162 kr inkl. moms 

och den rörliga kostnaden med 1.74 kr/kbm inkl. moms. Detta innebär för en 

villa med 150 kvadratmeters våningsyta, 800 kvm tomt, och en 

vattenförbrukning på 150 kbm vatten/år att kostnaden stiger från 7546 kr/år inkl. 

moms till 7999 kr/år inkl. moms. En höjning med 453 kr/år inkl. moms. 

 

Anläggningsavgiften för en villa enligt ovanstående blir 105 587 kr inkl. 

moms. En höjning med 5 244 kr inkl. moms. 
 

Tekniska förvaltningen har gjort jämförelser med andra kommuner i länet 

enligt SKLs statistik och Ljungby kommuns taxor ligger bland de lägre i 

länet. 

 

Tekniska nämnden föreslår den 20 oktober 2015 kommunfullmäktige att 

godkänna förslag till höjning av VA-taxan. 

 

Beslutsunderlag 
Tekniska nämndens förslag till beslut 2015-10-20 § 88. 
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Ks § 157  Ks2015/0344 346 

 

 

Höjning av taxor hos räddningstjänsten 2016 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa tekniska 

nämndens förslag till taxor inom räddningstjänsten. Taxorna ska gälla från 

1 januari 2016. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Räddningstjänsten har gjort en genomgång av samtliga taxor under 2015 och 

föreslår höjning för 2016. En jämförelse är gjord med andra räddningstjänster i 

länet. Senaste höjningen av taxorna gjordes 2013. 

 
Taxor 

 Taxan för återställningen av ett automatiskt brandlarm, som i efterhand 

visar sig vara orsakat av annan anledning än en brand, föreslås höjas från 

5 000 kr till 5 300 kr.  

 

 Taxan för återställning av ett fellarm från en brandlarmanläggning 

föreslås höjas från 2 000 kr till 2 300 kr.  

 

 I taxan för nyanslutning av en automatisk brandlarmanläggning ingår 

administration samt bl.a. platsbesök, nyckelhantering, intern information. 

Taxan föreslås höjas från 1 500 kr till 1 800 kr. Taxan gäller alla 

anläggningar.  

 

 Den årliga serviceavgiften för en automatisk brandlarmanläggning är 

idag 1 000 kr. Taxan föreslås höjas till 1 200 kr.  

 

 Räddningstjänsten utövar brandtillsyn. Grundbeloppet föreslås höjas från 

1 600 kr till 1 850 kr. Timdebiteringen per påbörjad halvtimme föreslås 

höjas från 400 kr till 450 kr.  

 

Tekniska nämnden föreslår den 20 oktober 2015 att kommunfullmäktige 

godkänner tekniska förvaltningens förslag till höjning av taxor inom 

räddningstjänsten.  

 

Beslutsunderlag 
Tekniska nämndens förslag till beslut 2015-10-20 § 87. 

  



 

Sammanträdesprotokoll 
2015-11-10 
 

10(40) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

 

Ks § 158  Ks2015/0356 600 

 

 

Höjning av taxa för förskola och fritidshem i Ljungby 
kommun 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa barn- och 

utbildningsnämndens förslag till taxa för förskola och fritidshem. Taxan ska 

gälla från 1 januari 2016. 

 

Sammanfattning av ärendet 
När kommunfullmäktige fastställde budgeten för år 2016 beslutades att taxan för 

förskola och fritidshem skulle höjas.  

 

Förändringarna i förslaget till ny taxa är följande:  

 Deltidstaxan för placering upp till 25 timmar per vecka tas bort. Alla 

betalar samma taxa oavsett placeringstid.  

 Reduceringen av taxan för allmän förskola blir under september-maj och 

reduceringen blir en cirka 200 kronor lägre avgift. Full taxa betalas 

under juni-augusti. 

 Den allmänna förskolan blir avgiftsfri endast för de barn vars föräldrar 

inte har ett tillsynsbehov (som inte är arbetslösa eller föräldralediga).  

 Föräldralediga och arbetslösa har rätt till placering i förskola 15 timmar 

per vecka under hela året förutom juli månad och betalar en reducerad 

taxa på 2,4 % av hushållets inkomst för barn 1 upp till 1050 kronor. 

 Alla som har inkomst ska betala avgift.  

 För elever i fritidshem höjs taxan för de som går i årskurs 4-6 från max 

255 kronor i månaden till max 875 kronor i månaden. 

 

Barn- och utbildningsnämnden föreslår den 21 oktober 2015 att 

kommunfullmäktige antar den nya taxan för förskola och fritidshem i Ljungby 

kommun. Taxan ska gälla från 1 januari 2016. 

 

Beslutsunderlag 
Barn- och utbildningsnämndens föreslag till beslut 2015-10-21 § 140.
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Ks § 159  Ks2015/0364 406 

 

 

Höjning av taxa för offentlig kontroll inom livsmedels- och 
foderlagstiftningen 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa miljö- och 

byggnämndens förslag till taxa för offentlig kontroll inom livsmedels- och 

foderlagstiftningen. Taxan ska gälla från 1 januari 2016. 

 

Sammanfattning av ärendet 
För miljö- och byggnämndens offentliga kontroll inom livsmedelsområdet finns 

en taxa antagen av kommunfullmäktige den 29 september 2014, § 84. 

 

Nu föreslås en revidering i 6 § vilket innebär en höjning av timavgiftens storlek.  

Anledningen till höjningen är ökade personalkostnader och en ökad kostnad för 

nämndens verksamhet jämfört med år 2013 då timavgiften senast beräknades.  

 

Miljö- och byggförvaltningen anser att timavgiften 6 § i ”Taxa för Ljungby 

kommuns offentliga kontroll inom livsmedels- och foderlagstiftningen” ändras 

till följande: 

 Förslag till ändring         Nuvarande taxa 

Planerad kontroll 990 kronor                      900 kronor 

Godkännande 990 kronor                      900 kronor 

Extra offentlig kontroll 824 kronor                      750 kronor 

Registrering  824 kronor                      750 kronor 

 

Miljö- och byggnämnden föreslår den 21 oktober 2015 att kommunfullmäktige 

att följande timtaxa antas: 

Planerad kontroll 990 kronor 

Godkännande 990 kronor 

Extra offentlig kontroll 824 kronor 

Registrering  824 kronor 

 
 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggnämndens förslag till beslut 2015-10-21 § 152. 
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Ks § 160  Ks2015/0363 406 

 

 

Höjning av taxa för tillsyn enligt lag om 
sprängämnesprekursorer 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa miljö- och 

byggnämndens förslag till taxa för tillsyn enligt lag om 

sprängämnesprekursorer. Taxan ska gälla från 1 januari 2016. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Idag finns ingen taxa för miljö- och byggnämndens tillsyn enligt lag om 

sprängämnesprekursorer. Tillsynen är överlåten till miljö- och byggnämnden 

från och med år 2015.  

 
Förvaltningens bedömning är att timavgift för nedlagd handläggningstid i 

ärendet ska betalas i samband med att tillsyn utförs. På så sätt fås 

kostnadstäckning för nedlagd tid. SKL:s modell för att beräkna 

handläggningskostanden per timme har använts.  

 

Miljö- och byggnämnden föreslår den 21 oktober 2015 att kommunfullmäktige 

att anta taxa för Ljungby kommuns tillsyn enligt lag om 

sprängämnesprekursorer, daterad den 21 oktober 2015.  

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggnämndens förslag till beslut 2015-10-21 § 151. 
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Ks § 161  Ks2015/0362 406 

 

 

Höjning av taxa för prövning och tillsyn enligt Miljöbalken 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa miljö- och 

byggnämndens förslag till taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken. 

Taxan ska gälla från 1 januari 2016. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Det har skett ändringar i miljötillsynsförordningen vilket innebär att dessa 

ändringar behöver föras in i taxebilaga 2 i Ljungby kommuns taxa enligt 

miljöbalken. Ändringarna baseras på underlag från Sveriges kommuner och 

landsting.  

 

Utöver det finns ett behov av att lägga till en avgift för prövning av 

strandskyddsbestämmelser för transformatorstation eller för 

komplementbyggnad inom hävdad tomt.  

 

Miljö- och byggnämnden föreslår den 21 oktober 2015 att kommunfullmäktige 

att anta ändringar i ”Taxa för Ljungby kommuns prövning och tillsyn enligt 

miljöbalken” daterad den 29 september 2015. 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggnämndens förslag till beslut 2015-10-21 § 150. 
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Ks § 162  Ks2015/0365 406 

 

 

Ändring av N-faktorn i plan- och bygglovstaxan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa miljö- och 

byggnämndens förslag att anta 1,0 som N-faktor i plan- och bygglovstaxan. 

Taxan ska gälla från 1 januari 2016. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Miljö- och byggförvaltningen har fått i uppdrag av budgetberedningen att 

jämföra plan- och bygglovstaxan med länets kommuner, samt med Laholm, 

Ronneby, Mariestad, Avesta och Oskarshamn. Justeringsfaktorn N är det mått 

som jämförs för respektive kommun.  

 

För att få en bättre kostnadstäckning i ärenden enligt plan- och bygglagen 

förslås en höjning av justeringsfaktorn.  

 

Avgiften för en viss åtgärd tas ut enligt de tabeller som hör till taxan. 

Flertalet av avgifterna beräknas som en funktion av ett värde som utgör en 

tusendel av gällande prisbasbelopp samt ärendeberoende faktorer som grundar 

sig på den tidsåtgång och komplexitet som handläggningen av respektive 

ärendetyp kräver. Därutöver kan justeringsfaktor N läggas till funktionen i syfte 

att anpassa avgiftsnivån till förhållanden inom kommunen. Sveriges kommuner 

och landsting föreslår följande N-faktor, 

0,8 om kommunen har färre invånare än 20 000,  

1,2 om kommunen har fler invånare än 50 000 och  

1 för kommuner med invånarantal däremellan. 

 

Ljungby kommun har idag 0,8 som N-faktor i bygglovsärenden och 0,2 i 

planärenden. 

 

Miljö- och byggnämnden föreslår den 21 oktober 2015 att kommunfullmäktige 

antar 1,0 som N-faktor i plan- och bygglovstaxan från och med 2016. 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggnämndens förslag till beslut 2015-10-21 § 153. 

  



 

Sammanträdesprotokoll 
2015-11-10 
 

15(40) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 
 

Ks § 163  Ks2014/0324 735 

 

 

Svar på motion om trygghetsboende vid Åbrinken 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att motionen är 

besvarad. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Arne Johansson (C) föreslår i en motion daterad den 18 augusti 2014 att 

kommunen bygger ett trygghetsboende i anslutning till Åbrinken med 15-20 

lägenheter. Bakgrunden är att efterfrågan på lägenheter till Åsikten är stor och 

enligt uppgift står mer än 130 personer i kö. 

 

Socialnämnden beslutar den 22 april 2015 att ställa sig positiv till 

trygghetsboende, men säger att byggnation av trygghetsbostäder inte ligger 

inom socialnämndens ansvarsområde. Socialnämnden föreslår att fullmäktige 

anser att motionen är besvarad. 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 2 juni 2015 att remittera motionen till 

miljö- och byggnämnden för yttrande innan kommunfullmäktige fattar beslut i 

ärendet. 

 

Miljö- och byggnämnden beslutar den 2 september 2015 att nämnden är positiv 

till framtida trygghetsboende. En eventuell placering vid Åbrinken bör föregås 

av en utredning angående naturvärden, stabilitet och översvämningsrisker. 

 

Beslutsunderlag 
Socialnämnden yttrande 2015-04-22 § 31. 

Miljö- och byggnämndens yttrande 2015-09-02 § 110. 
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Ks § 164  Ks2014/0332 735 

 

 

Svar på motion om att låta Ljungbys seniorer bestämma 
över sitt boende 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att den första att-

satsen i motionen, att kommunen omgående ska börja planera för att bygga fler 

trygghetsbostäder och ett nytt särskilt boende för äldre, är besvarad. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att andra att-satsen, 
att kommunen beslutar att alla över 75 år som vill ha särskilt boende får det utan 

prövning, avslås. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kerstin Wiréhn (V) och Björn Gullander (V) yrkar i en motion den 25 augusti 

2015 att Ljungby kommun omgående ska börja planera för att bygga fler 

trygghetsbostäder och ett nytt särskilt boende för äldre. Vänsterpartiet vill 

dessutom att kommunen ska besluta att alla över 75 år som vill ha särskilt 

boende ska få det utan prövning. Detta med anledning av att befolkningen blir 

äldre och att andelen äldre blir allt fler. Bristen på lämpliga lägenheter kan 

därför bli akut, menar motionärerna. 

 

Socialnämnden beslutar den 22 april 2015 att ställa sig positiv till 

trygghetsbostäder, men att trygghetsbostäder inte ligger inom socialnämndens 

ansvarsområde. Socialnämnden avslår yrkandet om särskilt boende för alla över 

75 år utan prövning och föreslår att fullmäktige beslutar att anse motionen 

besvarad. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår den 19 maj 2015 att kommunstyrelsen 

föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.  

 

Kommunstyrelsen beslutar den 2 juni 2015 att ärendet återremitteras till 

socialnämnden och miljö- och byggnämnden för att utreda framtida behov av 

trygghetsboenden och särskilda boenden. 
 

Miljö- och byggnämnden lämnar de 2 september 2015 följande yttrande: 

 

Nämnden är positiv till att utreda behovet av framtida trygghetsboenden och 

särskilda boenden i bostadsförsörjningsprogram och översiktsplan. 

Om planering av ett trygghetsboende ska ske omgående bör en särskild 

utredning påbörjas av planavdelningen i samarbete med socialförvaltningen och 
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tekniska förvaltningen. 
 

Socialnämnden antar den 21 oktober 2015 socialförvaltningens yttrande som sitt 

eget och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen skriver i sin tjänsteskrivelse att de har ett minskat antal 

personer i särskilt boende vilket har medfört att de har stängt ner ett antal 

platser. När det gäller behovet av platser på särskilt boende pågår en översyn av 

detta och förvaltningen anser inte att det behövs ytterligare en utredning i 

frågan. Socialnämndens arbetsutskott beslutade 2015-08-12 att ge 

socialförvaltningen i uppdrag att utreda framtida behov av boendeformer för 

äldre i kommunen. Utredningen ska vara färdigställd senast 31 

december 2015. 

 

Trygghetsbostäder faller inte under socialnämndens ansvarsområde, men 

socialförvaltningen kan yttra sig i hur de ser på behovet. Trygghetsbostäder 

innebär en trygghet för den enskilde vilket minskar behovet av särskilt boende. 

När fler äldre bor på trygghetsboende innebär detta mindre restid för 

hemtjänstpersonalen. Socialnämnden ser ett stort behov av trygghetsbostäder 

och ställer sig därför mycket positiv till nybyggnation av trygghetsbostäder i 
Ljungby kommun. 

 

När det gäller behovet av fler trygghetsboenden, har förvaltningen varit i 

kontakt med tekniska förvaltningen som sköter Åsiktens trygghetsboende. De 

meddelar att det finns idag 193 personer i kön. Det är endast ett fåtal som har 

flyttat ifrån Åsiktens trygghetsboende vilket innebär att kötiden blir väldigt lång. 

 

Socialnämndens arbetsutskott beslutade att yttrandet ska kompletteras med 

följande tillägg: "Socialnämnden ser ett stort behov av trygghetsbostäder och 

ställer sig därför mycket positiv till nybyggnation av trygghetsbostäder i 
Ljungby kommun." 

 

Beslutsunderlag 
Socialnämndens yttranden 2015-04-22 § 30 och 2015-10-21 § 72. 

Socialförvaltningens tjänsteskrivelse 2015-09-03. 

Miljö- och byggnämndens yttrande 2015-09-02 § 109. 

 

Yrkanden 
Conny Simonsson (S) och Roland Johansson (ALT) yrkar att fullmäktige 

beslutar att den första att-satsen i motionen, att kommunen omgående skall börja 

planera för att bygga fler trygghets bostäder och ett nytt särskilt boende för äldre,  

är besvarad och att andra att-satsen, att kommunen beslutar att alla över 75 år som 

vill ha särskilt boende får det utan prövning, avslås. 

 

Jan Lorentzson (SD) yrkar bifall till den andra att-satsen om prövning. 
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Kerstin Wiréhn (V) yrkar bifall till motionen. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att finna den första att-satsen 

besvarad enligt Conny Simonssons (S) med flera yrkande eller om de bifaller 

att-satsen enligt Kerstin Wiréhns (V) yrkande. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen föreslår att fullmäktige finner första att-satsen besvarad.  

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att avslå den andra att-satsen 

enligt Conny Simonssons (S) med flera yrkande eller om de bifaller att-satsen 

enligt Kerstin Wiréhns (V) med flera yrkande. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen föreslår att fullmäktige avslår den andra att-satsen.  
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Ks § 165  Ks2015/0286 020 

 

 

Svar på motion om samhällsvägledare 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige hänskjuter förslagen i 

motionen till utredningen "Direktiv för översyn av integrationsarbetet i Ljungby 

kommun", att beaktas inom dess ram, och att motionen därmed anses vara 

besvarad. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion daterad 2015-09-02 föreslår Anne Karlsson (S), Matija Rafaj (S) 

och Håkan Bengtsson (S) att inrätta en samhällsvägledare i Ljungby kommun. 

Syftet är att ge kommunmedborgarna fullgod service gällande 

samhällsinformation om kommunal verksamhet, såsom kultur, idrott, 

barn- och äldreomsorg med mera. Dessutom kan en samhällsvägledare också ge 

information om hur man kommer i kontakt med andra myndigheter och 

organisationer.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 2015-09-29 att anta direktiv för 

översyn av integrationsarbetet i kommunen, i vilket funktionen av en 

samhällsvägledare skulle kunna inkluderas. Detta eftersom en viktig del i 

utredningen av hur integrationsarbetet kan förbättras gäller just hur man kan 

organisera samhällsinformation och kommunal service så att de blir begripliga 

och tillgängliga för nyanlända i kommunen. Kommunledningsförvaltningen 

menar att detta även kan komma till nytta för övriga i kommunen, varför förslag 

till beslut är att hänskjuta förslagen i motionen till utredningen om "Direktiv för 

översyn av integrationsarbetet i Ljungby kommun", att beaktas inom dess ram, 

och att motionen därmed anses vara besvarad. 

 

Arbetsutskottet föreslår att motionen anses besvarad. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets förslag till beslut 2015-10-27 § 108. 

 

Yrkanden 
Anne Karlsson yrkar bifall till motionen. 

 

Carina Bengtsson (C) och Roland Johansson (ALT) yrkar bifall till ksaus förslag 

till beslut. 
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Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att anse motionen besvarad 

enligt Carina Bengtssons (C) med flera yrkande eller att bifalla motionen enligt 

Anne Karlssons (S) yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen föreslår 

att fullmäktige hänskjuter förslagen i motionen till utredningen "Direktiv för 

översyn av integrationsarbetet i Ljungby kommun", att beaktas inom dess ram, 

och att motionen därmed anses vara besvarad. 
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Ks § 166  Ks2015/0025 600 

 

Svar på motion om läxor i örat 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen med 

hänvisning till att utredningen redan är genomförd. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Jennie Lundgren (M) yrkar i en motion den 20 januari 2015 att barn- och 

utbildningsförvaltningens tjänstemän får i uppdrag att utreda möjligheten att 

använda tjänsten Inläsningstjänst för samtliga elever i Ljungby kommun. Hon 

menar att det hade underlättat för många barn och ungdomar att få sina 

skolböcker och läxor upplästa via en app eller bandspelare.  

 
Inläsningstjänst erbjuder inlästa läromedel och pedagogiska verktyg såsom 

hjälpmedel vid dyslexi och läs- och skrivsvårigheter samt rättstavning. Det finns 

även studiemedel för nyanlända på deras modersmål.  

 

Barn- och utbildningsnämnden antar den 23 september 2015 ett yttrande från 

barn- och utbildningsförvaltningen som svar till kommunfullmäktige. Yttrandet 

innehöll bland annat följande punkter:  

 Ett kommunabonnemang gällande Inläsningstjänst kan ses som positivt 

för elevernas inlärning. Det skulle kunna ge möjlighet till en ytterligare 

större flexibilitet vid inlärning och öppna nya vägar för att stärka 

studiehandledning på modersmålet.  

 Totalkostnaden för Ljungbys del hamnar när det är fullt utbyggt på 350 

000 kronor per år.  

 Kostnaden ryms inte inom barn- och utbildningsförvaltningens budget 

för 2015 eller 2016.   
 

Barn- och utbildningsnämnden föreslår den 21 oktober 2015 

kommunfullmäktige att avslå motionen, med hänvisning till att barn- och 

utbildningsnämnden saknar medel i sin budget.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår den 27 oktober 2015 att 

kommunfullmäktige bifaller motionen med hänvisning till att utredningen redan 

är genomförd. 

 

Beslutsunderlag 
Barn- och utbildningsnämndens yttranden 2015-10-21 § 146 och 2015-09-23  

§ 124. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2015-10-27 § 102. 
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Ks § 167  Ks2014/0466 020   

 

 

Svar på motion om verktyget Vita jobb 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion daterad 10 november 2014 föreslår Tryggve Svensson (V) att 

Ljungby kommun inför ”Vita jobb” i vår kommun. ”Vita jobb” är ett verktyg 

mot svartarbete och social dumpning vid offentlig upphandling.  

 

Ljungby kommun använder sig redan av ett antal verktyg och metoder för att 

bekämpa svartarbete och skattefusk: 

 Ljungby kommun granskar samtliga anbuds givare före avtalstecknande. 

Granskningen sker genom en förfrågan till Skatteverket som redovisar 

om leverantören är registrerad som arbetsgivare, för F-/F A-/ A-skatt, 

inbetalda arbetsgivaravgifter samt restförda skatteskulder hos 

kronofogdemyndigheten. Till skillnad från facket i vita jobb-modellen 

sitter redan Skatteverket på alla viktiga uppgifter. Genom det samarbete 

som kommunen har med Skatteverket kan kontroller göras inte bara vid 

upphandlingstillfället utan även löpande under hela avtalstiden. 

 

 De krav som ställs på antagna leverantörer gäller även för eventuella 

underleverantörer och det är antagen leverantör som ansvarar för att 

underleverantören uppfyller ställda krav vilket skrivs in i avtalet. 

 

 All personal hos utförare av hemtjänst ska bära ID-kort. På ID-kortet ska 

företagsnamn, logotyp och foto finnas. ID-kortet ska vara av sådan 

kvalitet att det försvårar kopiering. 

 

Då Ljungby kommun redan tillämpar ovanstående metoder för att bekämpa 

svartarbete och skattefusk föreslår kommunledningsförvaltningen att 

kommunfullmäktige bör avslå motionen. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunfullmäktige att avslå 

motionen. 

 

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets förslag till beslut 2015-10-27 § 101. 
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Yrkanden 
Anne Karlsson (S), Kerstin Wiréhn (V) och Conny Simonsson (S) yrkar bifall 

till motionen. 

 

Roland Johansson (ALT) yrkar avslag på motionen. 

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att bifalla motionen enligt 

Anne Karlssons (S) med flera yrkande eller att avslå densamma, enligt Roland 

Johanssons (ALT) yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen föreslår att 

fullmäktige avslår motionen. 

 

Beslutsordning 
Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att avslå motionen och  

Nej-röst för att bifalla motionen. 

Omröstningen resulterar i 9 ja-röster och 6 nej-röster. Kommunstyrelsen har 

därmed beslutat att föreslå fullmäktige att avslå motionen. 

 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Ann-Charlotte Wiesel (M) Ja  

Jan Sahlin (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Lars-Ove Johansson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Anne Karlsson (S)  Nej 

Conny Simonsson (S)  Nej 

Magnus Carlsson (S)  Nej 

Håkan Bengtsson (S)  Nej 

Gun Lindell (S)  Nej 

Kerstin Wiréhn (V)  Nej 

Jan Lorentzson (SD) Ja  

Nils-Erik Wetter (KD) Ja  

Roland Johansson (ALT) Ja  

Resultat 9 6 
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Ks § 168  Ks2015/0193 600 

 

 

Åtgärder gällande Hjortsbergsskolan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar:  

 

Att barn- och utbildningsnämndens driftbudget utökas från och med 2016 med 

den faktiska kostnadsökningen per helår för ökad hyreskostnad, så länge behov 

av extra moduler finns. Finansiering sker via eget kapital.  

 

Att kompensera tekniska nämndens driftbudget för rivningskostnad och 

avskrivningar för den gamla byggnaden. Finansiering sker från eget kapital.  

 

Att kompensera tekniska nämndens investeringsbudget för ombyggnad av 

trafiksituationen på skolan, med 1 800 tkr. Finansiering sker via kommunens 

rörelsekapital. 

 

Alla poster, utom avskrivning för gammal byggnad, avser budget 2016. 

Avskrivningen görs 2015. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Sedan augusti är B-byggnaden på Hjortsbergsskolan stängd på grund av den 

dåliga inomhusmiljön och verksamheten har flyttat till andra byggnader på 

skolan och till Sunnerbogymnasiet. 

 

Vid Hjortsbergsskolan finns en sammansatt problematik relaterad till åldrande 

byggnader och anläggning, ändrade myndighetskrav för tillgänglighet, ökade 

elev- och personalgrupper och ändrade behov i samband med undervisning. 

Skolan har även problem med dålig lokalkapacitet och logistik för skolbussar 

och parkeringar. 

 

I avvaktan på permanent lösning kan Ljungby kommun hyra in skolmoduler 

som anpassas till Hjortsbergsskolans verksamhet. Barn- och 

utbildningsförvaltningen och tekniska förvaltningen har i sina skrivelser skrivit 

till kommunstyrelsen med begäran om att hyra in tillfälliga skolmoduler, 

kompensation för ökade drift- och hyreskostnader, rivning av 

Hjortsbergsskolans B-byggnad samt ekonomisk kompensation.  

 

Kommunfullmäktige föreslås också bevilja medel för att åtgärda 

trafiksituationen vid Hjortsbergsskolan. 
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Barn- och utbildningsnämnden begär kompensation för ökade drift- och 

hyreskostnader med 2 321 000 kronor per år och att kommunfullmäktige 

beviljar 1 800 000 kronor för att åtgärda trafiksituationen vid Hjortsbergsskolan. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår den 27 oktober 2015 att 

kommunstyrelsen beslutar att finansiera åtgärder vid Hjortsbergsskolan och att 

beslutsunderlaget ska kompletteras med ekonomichefens förslag till finansiering. 

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår den 4 november 2015 att barn- och 

utbildningsnämndens driftbudget utökas från och med 2016 med 2 321 tkr 

årligen för ökad hyreskostnad, så länge behov av extra moduler finns. Tekniska 

nämndens driftbudget utökas med 1 800 tkr under 2016 för rivningskostnad och 

montering och markarbeten. Finansiering sker från eget kapital. 

 

Tekniska nämndens investeringsbudget för verksamhetsförändringar lokaler 

utökas för 2016 med 1 800 tkr. Finansiering sker via kommunens rörelsekapital. 

 

Beslutsunderlag 
Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2015-09-29. 

Tekniska nämndens beslut 2015-09-22 § 76. 

Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2015-09-28. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2015-10-27 § 111. 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteyttrande 2015-11-04. 
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Ks § 169  Ks2015/0345 130   

 

 

Överenskommelse om flyktingmottagande i Ljungby 
kommun 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunchefen och kommunstyrelsens 

ordförande i uppdrag att teckna överenskommelse med Länsstyrelsen om 

mottagande av flyktingar och andra skyddsbehövande innebärande ett 

mottagande av 110 personer per år (ett fördubblat mottagande). 

 

Kommunstyrelsen beslutar att information om det faktiska mottagandet ska 

delges kommunstyrelsen en gång per kvartal. 

 

Reservationer 
Jan Lorentzson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I december 2011 tecknade Ljungby kommun senast en övergripande 

överenskommelse om mottagande av flyktingar. Enligt gällande 

överenskommelse är mottagandet för nuvarande 40-55 nyanlända per år. 

 

Utöver detta avtal regleras särskilt frågor om ensamkommande flyktingbarn 

direkt av socialnämnden. Idag finns avtal för mottagande av ensamkommande 

flyktingbarn avseende barn som är asylsökande och barn som har fått permanent 

uppehållstillstånd (PUT). Idag är avtalet 14 platser för asyl och 20 för PUT-

platser. Dessa avtal tecknades i december 2014. 

 

Ljungby kommun har i ansökan avseende så kallade § 37 medel uttryckt en 

avsikt att fördubbla mottagandet av nyanlända på årsbasis.  

 

Socialförvaltningen menar i sin skrivelse att avtal och överenskommelser 

gällande flyktingar bör avspegla det faktiska mottagandet i högre grad än vad 

det gör nu. Detta eftersom det med stor sannolikhet kommer att påverka 

ordningen för anvisningarna från Migrationsverket, samt att det underlättar 

återsökningen av medel.  

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att ge kommunchefen och 

kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att teckna överenskommelse med 

Länsstyrelsen om mottagande av flyktingar och andra skyddsbehövande 

innebärande ett mottagande av 110 personer per år (ett fördubblat mottagande). 
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Beslutsunderlag 
Socialförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2015-10-26. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2015-10-27 § 109. 

 

Yrkanden 
Jan Lorentzson (SD) yrkar avslag på förslaget att underteckna avtalet och 

därmed höja antalet flyktingar som kommunen ska ta emot. 

 

Roland Johansson (ALT) yrkar att kommunstyrelsen ska få kvartalsvis 

information om det faktiska mottagandet. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag 

att underteckna avtalet eller enligt Jan Lorentzsons (SD) yrkande att inte 

underteckna avtalet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

arbetsutskottets förslag att underteckna avtalet med Länsstyrelsen om 

mottagande av 110 flyktingar per år. 

 

Skickas till 
Länsstyrelsen Kronoberg. 
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Ks § 170  Ks2015/0353 270 

 

 

Hyresbortfall för studentbostäder 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att styrelsen inte har något emot att hyresvärdarna 

hyr ut studentbostäderna till andra hyresgäster när det inte finns studenter som 

efterfrågar bostäderna. 

 

Sammanfattning av ärendet 
KSAU informerades 2015-05-19 angående "Ljungby kommuns bostadsgaranti 

för studerande på Ljungby Högskolecentrum" (KS 2015/0145.280). Fram till 

idag har samtliga studenter erhållit någon form av boende men på hösten räcker 

inte antalet studentbostäder till (väldigt omfattande insatser görs för att lösa 

situationen).  

 

Hyresvärdarna har stora förluster, på grund av hyresbortfall, på vårterminen när 

eleverna har praktik och examensarbete. Ljungbybostäder hade hyresbortfall på 

1,2 miljoner kr 2014. 

 

Bostadsgarantin är viktig för att kunna rekrytera studenter till Ljungby kommun. 

Information till politiker på KSAU 2015-10-27 om hur hösten har varit gällande 

studentbostäder. Mycket svårt att få bostäderna att räcka till i år. Antalet 

studentbostäder minskade med 35 korridorrum från höstterminens början. Dessa 

studentbostäder hyrs ut till ensamkommande flyktingbarn. Alla har hjälpts åt, 

både hyresvärdar och privatpersoner, så att alla studenter har fått bostad. Tyvärr 

är redan nu är 17 studentlägenheter uppsagda till årsskiftet. Hyresvärdarna vill 

veta hur hyresbortfallet ska hanteras. 

 

Om studentbostäderna hyrs ut till andra hyresgäster innebär det att antalet 

studentbostäder troligen minskar i framtiden. Studentbostäderna blir inte alls 

lika attraktiva för studenterna om det bor andra hyresgäster i området. Det kan 

bli svårt att uppfylla bostadsgarantin om antalet studentbostäder minskar. 

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar att de inte 

har något emot att hyresvärdarna hyr ut studentbostäderna till andra hyresgäster 

när det inte finns studenter som efterfrågar bostäderna. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2015-11-02. 
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Ks § 171  Ks2015/0337 101 

 

 

Webb-TV sändningar av kommunfullmäktige 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att inte förlänga 

avtalet om sändning av fullmäktiges möten via webb-TV. Istället ska kommunen 

arbeta tillsammans med radion för att de ska nå ut bättre. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I augusti 2015 påbörjades sändningar av fullmäktiges sammanträden via webb-

TV. Initiativet kom genom ett medborgarförslag och bifölls av fullmäktige i 

april 2014. 

 

Efter ett års sändningar via webb-TV visar statistik att i snitt har 89 personer 

tittat på varje sammanträde, förutom under första sändningen då hela 351 

personer följde fullmäktiges beslut om finansiering och försäljning av 

Sunnerbohov och Trojahallen till Arenabolaget. 

 

I snitt tittar varje person på sammanträdet via webb-TV i 10,5 minuter.   

 

Kostnaden för att sända via webb-TV är enligt nuvarande avtal cirka 100 000 

kronor om året. Avtalet löper ut 2016-06-30 och kan förlängas med 1 + 1 år om 

båda parter är överens om det. 

 

Demokratiberedningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att inte förlänga 

avtalet om sändning av fullmäktiges möten via webb-TV. Istället ska kommunen 

arbeta tillsammans med radion för att de ska nå ut bättre. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens redovisning av tittarsiffror 2015-09-10. 

Demokratiberedningens förslag till beslut 2015-10-15 § 21. 

Arbetsutskottets notering av informationen 2015-10-27 § 112. 

 

Yrkanden 
Roland Johansson (ALT) yrkar att ärendet återremitteras för att ta reda på vad 

det skulle kosta att förlänga avtalet.  

 

Lars-Ove Johansson (C), Ann-Charlotte Wiesel (M) och Lars Solling (FP) yrkar 

att avtalet ska sägas upp, enligt demokratiberedningens förslag till beslut. 

 

Anne Karlsson (S) yrkar att avtalet om webb-TV sändning ska förlängas. 



 

Sammanträdesprotokoll 
2015-11-10 
 

30(40) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller om det 

ska återremitteras enligt Roland Johanssons (ALT) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen föreslår att avtalet ska sägas 

upp enligt Lars-Ove Johanssons (C) med flera yrkande eller om det ska 

förlängas enligt Anne Karlssons (S) yrkande. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen föreslår att avtalet sägs upp.  

 

Votering begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att säga uppavtalet och 

Nej-röst för att förlänga avtalet. 

 

Omröstningen resulterar i 7 ja-röster och 6 nej-röster. Två ledamöter avstår från 

att rösta. Kommunstyrelsen har därmed beslutat att föreslå fullmäktige beslutar 

att säga upp avtalet om webb-TV sändning.  

 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Ann-Charlotte Wiesel (M) Ja  

Jan Sahlin (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Lars-Ove Johansson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Anne Karlsson (S)  Nej 

Conny Simonsson (S)  Nej 

Magnus Carlsson (S)  Nej 

Håkan Bengtsson (S)  Nej 

Gun Lindell (S)  Nej 

Kerstin Wiréhn (V) Ja  

Jan Lorentzson (SD) - - 

Nils-Erik Wetter (KD) - - 

Roland Johansson (ALT)  Nej 

Resultat 7 6 
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Ks § 172  Ks2015/0375 101   

 

 

Plats för kommunfullmäktiges sammanträden 2016 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att fullmäktiges sammanträden ska äga rum i 

tingssalen på Storgatan i Ljungby under hela 2016, eller fram tills dess att 

ett annat alternativ har presenterats och godkänts av fullmäktige.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt Arbetsordning för kommunfullmäktige i Ljungby kommun § 8, ska 

kommunfullmäktige för varje verksamhetsår besluta om plats för 

kommunfullmäktiges sammanträden. 

 

Kommunfullmäktige har under 2015 sammanträtt i tingssalen på Storgatan 

i Ljungby, en sal som redan hyrs redan av Ljungby kommun. Salen är fullt 

utrustad för bland annat sändning av webb-TV och radio. Salen upplevs 

dock som något för liten. Förslag har framlagts om att hitta en ny lokal i 

kommunal ägo som bättre motsvarar de logistiska behoven kring 

fullmäktiges sammanträden, till exempel grupprum i anslutning till 

sammanträdeslokalen. 

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

fullmäktiges sammanträden ska äga rum i tingssalen på Storgatan i Ljungby 

under hela 2016, eller fram tills dess att ett annat alternativ har presenterats 

och godkänts av fullmäktige.  

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2015-11-03. 
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Ks § 173  Ks2015/0374 101 

 

 

Kungörelse av kommunfullmäktiges sammanträden 2016 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kungörelser 

om kommunfullmäktiges sammanträden ska införas i tidningarna 

Smålänningen och Ljungby Lokaltidning. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen kapitel 5, § 10, ska kommunfullmäktiges 

sammanträden kungöras i en eller flera ortstidningar. Det är 

kommunfullmäktige som beslutar om vilka ortstidningar som 

annonsen ska införas i. 

 

Under år 2015 har kungörelser om kommunfullmäktiges sammanträden 

varit införda i tidningarna Smålänningen och Ljungby Lokaltidning.  

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

kungörelser om kommunfullmäktiges sammanträden ska införas i 

tidningarna Smålänningen och Ljungby Lokaltidning. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2015-11-03. 
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Ks § 174  Ks2015/0328 006 

 

 

Revidering av sammanträdesdag för kommunstyrelsen 
2016 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ändra sammanträdesdatum i april 2016, från den 

4:e till den 12 april. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen fastställde den 13 oktober 2015 sammanträdesdagar för år 

2016. Ett av datumen blev felaktigt, nämligen den 4 april. Det rätta datumet i 

april ska vara den 12:e som är en tisdag. 

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar att ändra 

sammanträdesdatum i april 2016, från den 4:e till den 12 april. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2015-11-05. 

 

 

 

 



 

Sammanträdesprotokoll 
2015-11-10 
 

34(40) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Ks § 175  Ks2015/0075 014 

 

Yttrande på remiss - En kommunallag i framtiden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag till yttrande och lämnar det som 

svar på remissen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen beslutade 2012-10-11 att uppdra åt en särskild utredare att föreslå en 

modernisering av kommunallagen. Finansdepartementet har 2015-04-21 skickat 

slutbetänkande från utredningen på remiss till berörda för synpunkter. 

Betänkandet innehåller förslag på förändringar i kommunallagen och andra lagar 

som reglerar kommunerna. 

 

I en tjänsteskrivelse daterad 2015-10-20 ger kommunledningsförvaltningen 

förslag på remissvar. En sammanfattning av synpunkterna som tas upp i 

skrivelsen är följande: 

 
Organisationsfrågor (betänkandets avsnitt 5-9)  

Ljungby kommun ser positivt på:  

 att fullmäktige får möjlighet att besluta att ge styrelsen en starkare ställning,  

 att rollfördelningen mellan förtroendevalda och anställda synliggörs, 

 att kommundirektörens roll förtydligas, 

 att utredningen föreslår en möjlighet för nämnderna att delegera 

beslutanderätt till sina presidier, 

 föreslagna regler beträffande rekryteringen till kommunala bolagsstyrelser. 

 

Ljungby kommun ser mer negativt på: 

 förslaget om införande av en försökslagstiftning med majoritetsstyre, 

 förslaget att fullmäktige ska anta ett program om mål och riktlinjer för 

uppföljning för verksamheter som kommunen själv bedriver och som också 

kan skötas av privata utförare och anser framförallt att det måste förtydligas 

vilka verksamheter som ska omfattas av denna skyldighet, 

 att nämnden föreslås få möjlighet att besluta om i vilken utsträckning beslut 

som har fattats efter vidaredelegation ska anmälas till nämnden. 

 

EU-rätten (betänkandets avsnitt 10-13)  

Ljungby kommun anser att  

 det är positivt att kommunallagens roll i förhållande till EU-rätten 

förtydligas men att befogenheterna på lokal nivå bör anpassas så att 

undantag i EU-rätten som tillåter statligt stöd även kan användas på 

kommunal nivå. 
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Kontroll och revision (betänkandets avsnitt 14-17)  

Ljungby kommun ser positivt på 

 förslagen om att digitalisera den kommunala anslagstavlan, 

 förslaget om valbarhetshinder för revisorer. 

 

Ljungby kommun ser mer negativt på  

 förslaget om utvidgning av medlemskap till företag och ideella föreningar,  

 förslaget om en utvidgad möjlighet till laglighetsprövning av budgetbeslut, 

 skärpta regler om verkställighet av beslut,  

 de förslag som läggs fram om den kommunala revisionen (förutom 

valbarhetshindret för revisorer). 

 

I skrivelsen står att en kommunallag för framtiden borde innebära just vad 

namnet antyder. Kommunstyrelsen anser dock inte att slutbetänkandet klarar att 

åstadkomma en framtidssäkrad lagstiftning utan kan snarare ses som ett första 

steg i den riktningen. Tyvärr återstår det ganska många steg innan målet är nått. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att anta 

kommunledningsförvaltningens remissvar som sitt eget med vissa ändringar, 

med chans för kommunstyrelsen att komplettera med sina synpunkter i 

efterhand. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att följande förändringar inkluderas i 

remissvaret: 

 

Punkten ”att utredningen föreslår en möjlighet för nämnderna att delegera 

beslutanderätt till sina presidier” flyttas så att den går under vad Ljungby kommun 

ser negativt på. 

 

På de ställen där det står: ”Ljungby kommun ser mer negativt på” ska ordet ”mer” 

tas bort. 

 

Formuleringen gällande Ljungby kommuns syn på majoritetsstyre ska skrivas om 

för att förstärka kommunens ståndpunkt mot majoritetsstyre. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2015-10-20. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2015-10-27 § 106. 

 

 

Skickas till 
Finansdepartementet
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Ks § 176  Ks2015/0343 040   

 

 

Kommunledningsförvaltningens budget och 
förvaltningsmål 2016 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar kommunledningsförvaltningens förslag till budget och 

förvaltningsmål med ändringen att andelen medborgare som har tillgång till 

fiber via bredband ska öka med minst 10 procent per år. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen fick i 2016 års budget ökade anslag till 

Sydarkivera (700 000 kr), Agunnaryds bygdegård (1 300 000 kr), 

Migrationscentrum (1 400 000 kr) och genomlysning av nämnder (100 000 kr). 

Inflation har kompenserats med 174 000 kr och demografi med 511 000 kr. 

 

Minskning av budget har gjorts för färdtjänst (250 000 kr), 

näringslivsavdelningen (200 000 kr), säkerhetsarbete (130 000 kr), 

personalavdelningen (250 000 kr), traineetjänst (180 000 kr) och anställda med 

rehab-åtgärd (150 000 kr). Total budgetram ligger på 85 370 000 kr. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen antar 

kommunledningsförvaltningens förslag till budget och förvaltningsmål med 

ändringen att andelen medborgare som har tillgång till fiber via bredband ska 

öka med minst 10 procent per år. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse med tillhörande bilagor daterad 

2015-10-23. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2015-10-27 § 107. 
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Ks § 177  Ks2015/0350 816 

 

 

Beslut om flytt av fritidsgården 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att upphäva 

fullmäktiges beslut om att flytta fritidsgården till Kungshögsskolan (del av 

2015-08-31 § 69) och att man istället beslutar att flytta fritidsgården till en 

kommunägd lokal när hyreskontrakt på befintlig lokal löper ut.  

 

Kommunledningsförvaltningen och kultur- och fritidsförvaltningen får i uppdrag 

att utreda var fritidsgården ska ligga. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I kommunfullmäktiges budget för 2016 beslutades följande: "Genom att flytta 

fritidsgården i Ljungby till Kungshögsskolan minskas kommunens hyreskostnad 

med 184 000 kr. Besparingen genomförs när hyreskontrakt på befintlig lokal 

löper ut." Kontraktet löper ut halvårsskiftet 2017. 

 

Det kan bli svårt att flytta verksamheten till Kungshögsskolan eftersom skolan 

inte är planerad för detta. Därför bör beslutet ändras till att fritidsgården flyttas 

till en lokal som ägs av kommunen och att frågan får utredas vidare var 

placeringen ska vara. 

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att fullmäktiges beslut om att flytta 

fritidsgården till Kungshögsskolan upphävs och att man istället beslutar att flytta 

fritidsgården till en kommunägd lokal när hyreskontrakt på befintlig lokal löper 

ut. Kommunledningsförvaltningen och kultur- och fritidsförvaltningen får i 

uppdrag att utreda var fritidsgården ska ligga. 

 
Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2015-11-05. 
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Ks § 178      

 

 

Informationsärenden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
 

1. Budgetuppföljning efter september 2015. 

2. Komponentredovisning för anläggningstillgångar. 

3. Vägplan för E4 Ljungby – Toftanäs. 

4. Redovisning av utredning om förutsättningar för heltid som grund vid 

anställning, efter motion om ökad satsning för personal inom 

äldreomsorgen. 

5. Intern kontroll avseende driftsäkerhet IT. 

6. Kommunstyrelsen informerar. 

7. Nytt om näringslivet. 

8. Höghastighetsjärnväg. 

9. Nytt från Region Kronoberg. 

 

 



 

Sammanträdesprotokoll 
2015-11-10 
 

39(40) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Ks § 179      

 

 

Redovisning av delegationsbeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbeslut i 

Ks2015/0341.002. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen anmäler tre beslut fattade på delegation. 
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Ks § 180      

 

 

Redovisning av meddelanden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av meddelanden. 

 

Sammanfattning av ärendet 
1. Protokoll från Länsstyrelsen Skåne över inspektion av kommunens 

överförmyndarverksamhet 2015-10-16.  

2. Skrivelse från Sveriges kommuner och landsting 2015-10-23: 

Överenskommelse om att stärka jämställdhetsarbetets inriktning mot 

män, pojkar och maskulinitetsfrågor. 

3. Rapport om införandet av återbrukshus på Bredemad från Tekniska 

nämnden 2015-10-20. 

4. Protokoll Ljungbybostäder AB 2015-10-21. 

5. Protokoll Ljungby Energi AB 2015-09-07. 

6. Protokoll Ljungby Energinät AB 2015-09-07. 

7. Protokoll gemensamma nämnden 2015-10-12. 

8. Yttrande från socialnämnden 2015-10-21 över revisionsgranskning 

Yttrande över revisionsrapport om granskning av 

hemtjänstverksamheten i socialnämnden. 

 

 

 


